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Otajstvo Trojstva otajstvo je ljubavi i zajedništva

Draga braćo i sestre, dobar vam dan na ovaj blagdan na koji slavimo Boga: otajstvo jednog Boga.
A taj Bog je Otac i Sin i Duh Sveti. Tri osobe, ali Bog je jedan! Otac je Bog, Sin je Bog, Duh je
Bog. Ali to nisu tri boga, već samo jedan Bog u tri Osobe. To je otajstvo koje nam je objavio Isus
Krist: Sveto Trojstvo. Danas ćemo govoriti o proslavi toga otajstva, jer Osobe nisu Božji atributi, to
ne. To su stvarne Osobe, različite, drugačije; nisu – kako reče onaj filozof – „emanacije Boga“, to
nikako ne! To su Osobe. Ima Otac, kojemu se molim molitvom Očenaš; ima Sin, koji mi je dao
otkupljenje, opravdanje; ima Duh Sveti koji prebiva u nama i nastanjuje Crkvu. A to govori našemu
srcu, jer to nalazimo u onom izrazu svetog Ivana koji sažima čitavu Objavu: „Bog je ljubav“ (1 Iv 4,
8.16). Bog je ljubav, Sin je ljubav, Duh Sveti je ljubav. Baš zato što je ljubav, Bog, iako jedan i
jedini, nije samoća nego zajedništvo. Ljubav je u svojoj bîti sebedarje, a u svojoj izvornoj i
beskonačnoj stvarnosti je Otac koji se daruje rađajući Sina, koji se, pak, daruje Ocu, a njihova
uzajamna ljubav je Duh Sveti, sveza njihovog zajedništva. To nije lako shvatiti, nego se to otajstvo
može živjeti, svi to možemo, to se može itekako snažno živjeti.

To otajstvo Trojstva otkrio nam je sâm Isus. On nam je dao upoznati lice Boga kao milosrdnoga
Oca; predstavio je samoga sebe, pravoga čovjeka, kao Sina Božjeg i Riječ Očevu, Spasitelja koji
daje svoj život za nas; i govorio je o Duhu Svetome koji izlazi od Oca i Sina, Duhu Istine, Duhu
Tješitelju – o tome smo govorili prošlu nedjelju, o tom izrazu „Tješitelj“ – to jest Tješitelju i
Zagovorniku.

A kad se Isus nakon uskrsnuća ukazao apostolima, poslao ih je da evangeliziraju „sve narode
krsteći ih u ime Oca i Sina i Duha Svetoga!“ (Mt 28, 19).

U naviještanju Evanđelja i u svakom obliku kršćanskoga poslanja, ne možemo zanemarivati ovo
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jedinstvo među nama na koje Isus poziva, slijedeći jedinstvo Oca, Sina i Duha Svetoga: ne
možemo zapostavljati to jedinstvo. Ljepota Evanđelja zahtijeva da se jedinstvo živi i svjedoči u
skladu među nama koji smo toliko različiti! I to je jedinstvo, usuđujem se reći, ključno za kršćanina:
to nije stav, puki izraz, ne, ono je bitno, jer je to jedinstvo koje se rađa iz ljubavi, iz milosrđa
Božjeg, iz opravdanja Isusa Krista i iz prisutnosti Duha Svetoga u našim srcima.

Presvete Djevica Marija, u svojoj jednostavnosti i poniznosti, odraz je Ljepote Trojedinoga Boga,
jer je u punini primila Isusa u svoj život. Neka ona podupre našu vjeru; neka nas učini klanjateljima
Bogu i služiteljima braći.

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

U Astorgi, u Španjolskoj, jučer su blaženima proglašene María Pilar Gullón Yturriaga, Octavia
Iglesias Blanco i Olga Pérez-Monteserín Núñez. Te tri hrabre laikinje, po uzoru na dobrog
Samarijanca, posvetile su se liječenju ranjenih u ratu ne napustivši ih ni u času opasnosti, izložile
su se pogibelji i ubijene su iz mržnje prema njegovoj vjeri. Veličajmo Gospodina zbog njihova
evanđeoskog svjedočenja. Pljesak novim blaženicama!

Dana 1. srpnja susrest ću se u Vatikanu s glavnim vođama kršćanskih zajednica u Libanonu,
povodom Dana razmišljanja o zabrinjavajućoj situaciji u toj zemlji i zajedničke molitve za dar mira i
stabilnosti. Povjeravam tu nakanu zagovoru Majke Bože, koja se veoma časti u svetištu u Harissi,
i već od ovog trenutka vas molim vas da pripremu ovog događaja pratite solidarnom molitvom
zazivajući mirniju budućnost te voljene zemlje.

Danas se slavi Svjetski dan multiple skleroze, a u Italiji Nacionalni dan pružanja pomoći.
Izražavam zahvalnost za ove inicijative; sjetimo se da je bliskost „dragocjeni melem koji daje
podršku i utjehu onima koji pate u bolesti“ (Poruka za Svjetski dan bolesnika 2021.).

Jutros sam primio malu skupinu vjernikâ koji su mi donijeli prijevod čitave Biblije na svome
dijalektu. Učinio je to jedan čovjek sam: osam godina mu je za to trebalo! Napisana je – a ima
osam svezaka – čitava na dijalektu. A on, koji je bio prisutan, rekao mi je da je čitao, molio i
prevodio. Želim zahvaliti na ovoj gesti i još jednom vam poručiti da čitate Bibliju, da čitate Riječ
Božju i da ondje pronađete snagu svog života. I ujedno – opet se ponavljam – da uvijek nosite
Novi zavjet sa sobom, džepno Evanđelje: u torbi, u džepu, da biste ga mogli čitati u bilo koje doba
dana. Tako ćemo pronaći Isusa u Svetome pismu. Učimo na primjeru ovog čovjeka koji je osam
godina radio da to shvati. A on mi je rekao: „Dok sam to radio molio sam“.

Srdačno pozdravljam sve vas koji ste ovdje došli iz Rima, Italije i drugih zemalja. Vidim da su tu
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Kanada, Kolumbija… Moramo se moliti za Kolumbiju! A tamo je i Poljska, a ovdje i druge zemlje…
Pozdravljam sve vas! Napose krizmanike Župe svetih rimskih prvomučenikâ. Pozdravljam poljske
hodočasnike i blagoslivljam sudionike velikog hodočašća u Marijansko svetište Piekary Śląskie. I
kao i obično, pozdravljam djecu Bezgrješne.
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